
C och M i Samverkans budgetförslag- 

ett hållbart, tryggt, vackert Hylte där 
alla behövs! 

 

       

 

  



Covid-19 har påverkat Hylte kommun liksom hela övriga världen. De senaste två åren har 
stort fokus legat på att skydda våra invånare från smitta och förhindra smittspridning. 
Kommunala verksamheter, näringslivet och föreningslivet– har alla fått ställa in, ställa om, 
anpassa sig och tänka nytt. Vi vet fortfarande inte vilka långsiktiga konsekvenser pandemin 
kommer att ha för barn- och ungdomars inlärning, för psykisk ohälsa, för våld i nära 
relationer, för föreningslivet och näringslivet.  

Pandemin har påverkat de människor som står längs ifrån arbetsmarknaden extra hårt. Därför 
behöver vi under kommande år lägga extra fokus på att skapa förutsättningar för fler till utbildning 
och arbete. Vi vill gärna se sociala arbetsintegrerande företag och närmare samverkan mellan 
arbetsmarknadsåtgärder och näringslivet/kommunala verksamheter. Framför allt kvinnor och 
ungdomar är överrepresenterade i arbetslöshetsstatistiken. I delårsbokslutet framkom att det är över 
300 dagars väntetid till SFI. Det måste ändras. Språk och utbildning för dem som behöver är en 
förutsättning för att komma närmare arbetsmarknaden. Genom att fler kommer i arbete, studier 
eller sysselsättning minskar utanförskapet i samhället och fler bidrar till välfärden.  

Trygghet handlar både om att vår offentliga miljö ska upplevas trygg och att människor ska känna sig 
trygga eller veta vart de ska vända sig om de upplever otrygghet. Vi vill se bättre underhåll på och 
kring våra kommunala byggnader och i det offentliga rummet. Friskvårdsgrupp för barn och unga 
med särskilda behov och Nattvandring är två insatser som skulle kunna öka tryggheten hos barn och 
unga. Vi tror att nattvandring med stöd av föreningslivet skulle kunna minska skadegörelse inte bara 
på offentliga byggnader – utan i hela samhället, och kanske hjälpa ungdomar att hitta in i 
föreningslivet eller knyta vuxenkontakter. Vi tror även att utvecklade ungdomsdialoger skulle kunna 
vara en kugge i detta arbete. Att stärka simkunnigheten hos barn och unga är ytterligare en trygghets 
och säkerhetsåtgärd för att förebygga drunkningstillbud, stärka möjligheten till bättre betyg och 
kunna vara med i sociala sammanhang med kompisar. Vi vill se en taxefri simskola med ett ökat 
utbud – gärna i samarbete med föreningslivet.  

Klimat- och hållbarhetsarbetet i Hylte kommun behöver få högre prioritering.  Implementering av 
och arbete med FNs globala mål i Agenda 2030, mänskliga rättigheter i form av Barnkonventionen, 
funktionsrätt, jämställdhet och jämlikhetsfrågor. Hylte har potential att bli riktigt vassa på dessa 
frågor om frågorna finns på agendan och arbetas med på ett strukturerat sätt utifrån ett starkt 
politiskt mandat. Vi vill se ökade samarbeten kring forskning och innovationer med näringslivet och 
akademin. Vi vill se en utbyggnad av förnyelsebar energi och laddinfrastruktur i vår kommun. 
Solenergi, fjärrvärme och utbyggnad av publika laddstolpar och laddstolpar kring kommunala 
arbetsplatser anser vi ska prioriteras. 

Samhällsbyggnadsnämnden har stora möjligheter att öka den ekonomiska och ekologiska 
hållbarheten genom att göra insatser i VA-nätet och gatubelysningen. Att byta gatlampor och 
armaturer till LED lönar sig både ekonomiskt och gör miljönytta genom minskad elförbrukning. Vi vill 
se en ökad takt i arbete med utbyte av gatubelysningen. En skyndsam investering, som kan upplånas 
ser vi ger snabb pay-off-tid. Det stora läckage som VA-nätet dras med behöver åtgärdas. Vi vill se ett 
helhetsgrepp kring VA-frågan för att ta tillvara på våra resurser och stoppa slöseri av livsmedlet 
vatten. En långsiktigt hållbar strategi för kommunens VA-arbete behövs.  

Kommunen har alldeles för många lediga lokaler att underhålla vilket kostar både för mycket i 
investeringar och drift. Vi vill därför se en minskning av lokaler genom att avyttra de lokaler vi inte 
har behov av eller ekonomi att drifta. Vi ett stort framtida behov av att investera i äldreboende i 



Hyltebruks tätort, alternativa förslag behöver tas fram för att ta ställning till om delar av 
Malmagården kan sparas i relation till nybyggnation av aktör. 

INVESTERINGAR 

Vi måste prioritera investeringar som sänker driftkostnader, och vi behöver ta ett helhetsgrepp och 
arbeta med hållbar strategisk planering, såväl av skola och särskilt boende, som av äldreboenden och 
andra frågor som rör samhällsunderhåll och utveckling. 

Följande investeringar prioriterar vi i vår investeringsbudget: 

- Elias Fries Gymnastik- och matsal. 
- Ny Särskolebyggnad 
- Helheltsgrepp krig Särskilt boende och trygghetsboende i Hyltebruk (Malmagården med 

omgivningar) 
- Området runt Skateparken 
- Stallet vid ridskolan 
- Ökad takt kring byte av gatubelysning och insatser i VA-systemen 

- Verka för att extern part bygger en förskola i Hyltebruks tätort för att minska behovet av att 
hyra moduler och lägenheter, med fördel i området Staffansbo/Nittebo för att finnas på 
gångavstånd för många familjer. 

 

TAXOR 

- ta bort fri sommarmånad inom förskolan (vilket innebär en inkomstförstärkning för Barn- och 
ungdomsnämnden med motsvarande summa). 

- redovisa en modell för kulturskolan som bygger på att 1:a valet är gratis och sedan tas avgift 
ut. Denna summa pengar ska användas till kultur för alla i skolan.  

- Avgiftsfri simskola. 
- Sänk arrendet för jordbruksmark till 300 kr. 
- Inför efterdebitering på alla tillsynsavgifter. 
- Utreda modell för biljettpris till kulturevenemang för vuxna, för att få en mer rättvis 

konkurrenssituation för föreningar som anordnar kulturevenemang.  
- Höja VA-taxan med 1,5 % på abonnemangskostnaden och beräkna vilken höjning som behövs 

på förbrukningsavgiften för att uppnå kostnadsneutralitet.  

 

Uppdrag att redovisa inför arbete med driftsbudget 2022: 

- Ta fram en plan för snabbare tillgång SFI, snabbare arbetsmarknadsinsater, extratjänster mm 
för att sänka arbetslöshetssiffror och ge långtidsarbetslösa en fot in på arbetsmaknaden – 
gärna i samarbete med näringslivet och föreningslivet. 

- Inför steg 2 i årets REP-process önskar vi att alla intäkter och kostnader ska finnas med i 
budgetdokumentet. I denna budget är de flesta statsbidrag inte inräknade och kommer 
senare att prioriteras av nämnder och styrelse. Det innebär svårigheter att se helheten och 
vilka satsningar som görs i verksamheterna vid budgetarbetet. Vi vill även se ett arbete kring 



hur exempelvis elevpengen och andra volymkopplade kostnader/intäkter, som ligger till 
underlag för REP-processen, beräknas och fattas beslut om.  

- undersöka alternativa användningsområden för Unnegården i Unnaryd eller försäljning om 
behov av lokalen inte finns inom kommunens verksamhet. 

- Vilka besparingar och konsekvenser kommer om vi avslutar Fritidskorten för ungdomar 
alternativt inför ett kommunalt Fritidskort? 

 

 

 


